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Abstract (en)
The invention relates to a cooling circuit for liquid-cooled internal combustion engines of the type generally in use in the construction of vehicles.
The object of the invention is to improve the cooling circuit of the generic type taken as a basis in such a way that it is possible to match the amount
of coolant and the dimensions of the air/liquid heat exchanger to the requirements of normal operation while nevertheless ensuring adequate
dissipation of the engine heat at peak loads. For this purpose, a heat accumulator is arranged in the cooling circuit, this heat accumulator containing
a heat storage medium between which and the cooling liquid in the cooling circuit heat exchange takes place. The heat storage medium is so
chosen that it exhibits a phase transition in the upper operating temperature range of the coolant although not more than 10@C above the maximum
permissible operating temperature. If the operating temperature of the coolant exceeds the temperature of the phase transition, the phase transition
taking place in the heat storage medium removes a large amount of energy from the coolant and prevents a further rise in the temperature of the
coolant until the phase transition is complete. In order to guarantee high energy absorption, preference will be given to heat transfer media which
have a large specific heat of fusion or evaporation. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Kühlkreislauf für flüssigkeitsgekühlte Brennkraftmaschinen,wie er im Fahrzeugbau allgemein üblich ist. Aufgabe der
Erfindung ist es den gattungsgemäß zugrundegelegten Kühlkreislauf dahingehend zu verbessern, daß die Dimensionierung der Kühlmittelmenge
und des Luft/Flüssigkeits-Wärmetauschers auf die Bedürfnisse des Normalbetriebes abgestimmt werden kann und dennoch eine ausreichende
Abführung der Motorwärme bei Spitzenbelastungen gewährt ist. Dazu wird in dem Kühlkreislauf ein Wärmepuffer angeordnet, der ein
Wärmespeichermedium enthält, das mit der Kühlflüssigkeit des Kühlkreislaufes im Wärmeaustausch steht. Das Wärmespeichermedium
ist so gewählt, daß es im oberen Betriebstemperaturenbereich des Kühlmittels, höchstens jedoch 10°C oberhalb der maximal zulässigen
Betriebstemperatur einen Phasenübergang aufweist. Überschreitet die Betriebstemperatur des Kühlmittels die Temperatur des Phasenübergangs,
so entzieht der im Wärmespeichermedium stattfinde Phasenübergang dem Kühlmittel eine große Energiemenge und verhindert bis zum
vollständigen Abschluß des Phasenübergangs eine weitere Erwärmung des Kühlmittels. Um eine hohe Energieaufnahme zu gewährleisten, wird
man solche Wärmemedien bevorzugen, die eine große spezifische Schmelz- bzw. Verdunstungswärme aufweisen. <IMAGE>
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